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Message from the U.S. Ambassador Dawn Liberi for Human Rights Day 

 

December 10, 2015 

 
On December 10 of each year, we celebrate Human Rights Day and promote respect for the 

universal rights we share as human beings “born free and equal in dignity and rights.”  It 

commemorates the day in 1948 when the United Nations General Assembly adopted the 

Universal Declaration of Human Rights.  We at the U.S. Embassy believe that respect for the 

human rights of all Burundians is essential, and the universal rights for all must be respected and 

protected by the Government of Burundi.  

 

The International Bill of Human Rights declares that civil, political, cultural, economic, and 

social rights are the birth right of all human beings.  This year's Human Rights Day is devoted to 

the launch of a year-long campaign for the 50
th

 anniversary of the International Covenant on 

Economic, Social and Cultural Rights and the International Covenant on Civil and Political 

Rights, which were adopted in 1966.  The two Covenants, together with the Universal 

Declaration of Human Rights, form the International Bill of Human Rights, which endows 

Burundians with the framework in which they can achieve their potential.    

 

The Declaration states, “Recognition of the inherent dignity and of the equal and inalienable 

rights of all members of the human family is the foundation of freedom, justice and peace in the 

world.”  Enshrined in the declaration is the right to social order so every citizen can enjoy all of 

their rights including freedom of speech, freedom of worship, freedom from want, and freedom 

from fear.    Burundi has enormous potential, especially in the youth that make up over 60% of 

the population.  Article 26 of the Declaration states, “Everyone has the right to education… 

Education shall be directed to the full development of the human personality and to the 

strengthening of respect for human rights and fundamental freedoms. It shall promote 

understanding, tolerance and friendship among all nations, racial or religious groups.”  

Empowering youth with education and opportunities will allow Burundi to cash in on the peace 

dividend it deserves.   

 

On this Human Rights Day, I urge all Burundians to stop the violence that is hindering universal 

access to human rights and act in a spirit of unity to bring peace back to this nation.  I encourage 

all Burundians, especially the youth, to uphold the universal human rights which will put 

Burundi back on the path of peace and prosperity.   

 

  

http://www.ohchr.org/EN/ProfessionalInterest/Pages/CESCR.aspx
http://www.ohchr.org/EN/ProfessionalInterest/Pages/CESCR.aspx
http://www.ohchr.org/EN/ProfessionalInterest/Pages/CCPR.aspx
http://www.ohchr.org/EN/ProfessionalInterest/Pages/CCPR.aspx


 

 

 

Avenue des Etats-Unis  Telephone: +257-2220-7255 

Kigobe, Bujumbura, Burundi  Email: BujumburaPAS@state.gov 

 

Page 2 of 2 

 

Embassy of the United States of America 

Bujumbura, Burundi 
 

 

Message de l'Ambassadeur des Etas Unis à l’occasion de la Journée de Droits de l'Homme 

 

10 décembre, 2015 

 

Le 10 décembre de chaque année, nous célébrons la Journée des Droits de l'Homme et 

promouvons le respect des droits universels que nous partageons en tant qu'êtres humains «nés 

libres et égaux en dignité et en droits». Nous commémorons le jour en 1948, lorsque l'Assemblée 

Générale des Nations Unies a adopté la Déclaration Universelle des Droits de l'Homme. Nous à 

l'Ambassade des Etas Unis croyons que le respect des droits de l'homme pour tous les Burundais 

est essentiel, et les droits universels pour tous doivent être respectés et protégés par le 

gouvernement du Burundi. 

 

La Charte Internationale des Droits de l'Homme déclare que les droits civils, politiques, 

culturels, économiques et sociaux sont les droits de tous les êtres humains de la naissance. La 

Journée des Droits de l’Homme de cette année est consacrée au lancement d'une campagne d'une 

année pour le 50e anniversaire du Pacte International relatif aux Droits Économiques, Sociaux et 

Culturels et le Pacte International relatif aux Droits Civils et Politiques, qui ont été adoptés en 

1966. Les deux pactes, avec la Déclaration Universelle des Droits de l'Homme, forment la Charte 

Internationale des Droits de l'Homme, qui confère aux Burundais le cadre dans lequel ils peuvent 

réaliser leur potentiel. 

 

La Déclaration stipule, «La reconnaissance de la dignité inhérente et les droits égaux et 

inaliénables de tous les membres de la famille humaine est le fondement de la liberté, de la 

justice et de la paix dans le monde. » Inscrits dans la Déclaration est le droit à l'ordre social de 

sorte que chaque citoyen peut jouir de tous ses droits, y compris la liberté d'expression, la liberté 

de religion, la liberté de pouvoir satisfaire ses besoins vitaux, et la liberté de ne pas vivre dans la 

peur. Le Burundi a un énorme potentiel, en particulier dans les jeunes qui représentent plus de 

60% de la population. Article 26 de la Déclaration stipule: «Toute personne à droit à l'éducation 

... L'éducation doit viser au plein épanouissement de la personnalité humaine et au renforcement 

du respect des droits humains et des libertés fondamentales. Elle doit favoriser la compréhension, 

la tolérance et l'amitié entre toutes les nations at tous les groupes raciaux ou religieux.»  

Autonomisation des jeunes à l'éducation et les opportunités permettront le Burundi de bénéficier 

des dividendes de la paix qu'elle mérite. 

 

En cette Journée des Droits de l'Homme, j’exhorte tous les Burundais d’arrêter la violence qui 

entrave l'accès universel aux droits de l'homme et agir dans un esprit d'unité à ramener la paix 

dans cette nation. Je vous encourage tous les Burundais, en particulier les jeunes, à faire 

respecter les droits de l'homme universels qui mettront Burundi sur la voie de la paix et de la 

prospérité. 

 

POUR DIFFUSION IMMEDIATE  


